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Predsjedniče Cereteli, 

Generalni sekretare Montela, 

Drage kolege, 

 

Posebno mi zadovoljstvo predstavlja učešće na zasijedanju Parlamentarne skupštine OEBS-a, jer 

je ova organizacija dokazala iskrenu podršku u rješavanju različitih izazova i sprovođenju 

višegodišnjih zahtjevnih reformi zemljama jugoistočnog dijela Evrope.  

 

Generalni sekretar Montela je  još od kraja devedesetih godina prisutan u regionu, a i dalje svojim 

predanim radom jača ulogu i značaj ove organizacije među zemljama članicama. U ime Skupštine 

Crne Gore na tome mu zahvaljujem I čestitam na reizboru. 

 

Uvjeren sam da ste vi - izabrani predstavnici građana 57 država, od kojih se 28 nalazi u Evropskoj 

uniji – upoznati sa napretkom koji je region postigao. Međutim, želio bih da iskoristim priliku da 

vam skrenem pažnju da je i pored dobrih rezulatata koje postižemo, ostalo još dosta otvorenih 

pitanja i problema.   

 

Ukoliko zaista želimo stabilnu, mirnu i prosperitetnu Evropu onda proces proširenja mora biti 

odlučnije nastavljen, dok i preostale države jugoistoka Evrope ne budu dio evropske zajednice. 

Iako se Evopska unija suočava sa unutrašnjim izazovima, neophodno je da pruži podršku i 

podstrek nastavku reformi i donošenju važnih odluka za naše države, kao i da pokaže izvijesnost 

procesa proširenja. Stabilnost, uspjeh i prosperitet Evropske unije zavisi i od nas, sa Zapadnpg 

Balkana.  

 

Crna Gora je posvećenošću reformama jasno dokazala da je dio evropskog sistema vrijednosti. 

Ostvareni rezultati, liderstvo u integracionom procesu relaksiraju nas priče o rokovima za 

članstvo.  



Nije potrebno da vama posebno objašnjavam odakle smo krenuli prije 13 godina i kakve smo 

izazove savladali, jer su Parlamentarna skupština OEBS-a i OEBS sa nama prošli cijeli taj put. Zato 

želimo da naši građani osjete jasnu evropsku perspektivu; da vidimo da je ovaj proces, zasnovan 

na principu regate, kredibilan.  

 

Primjer smo države koja je napravila velike rezultate u jačanju institucija i vladavini prava, države 

koja baštini različitosti, ima dobre odnose sa svim susjedima, posebnu pažnju posvećuje 

regionalnoj saradnji i svojom vanjskom politikom dokazuje evropsku dosljednost. Crna Gora 

predstavlja dodatu vrijednost i ubjeđen sam da će svojim posebnostima i znamenitostima samo 

obogatiti zajednicu evropskih naroda.   

 

Neupitna je volja vlasti u Crnoj Gori da se učine još snažniji reformski iskoraci i svjesni smo 

očekivanja prije svega crnogorskih građana. Ta očekivanja su u potpunosti razumljiva jer su oni ti 

koji u kontinuitetu, povjerenjem koje ukazuju aktuelnoj parlamentarnoj većini, daju legitimitet 

svemu što radimo. Upravo njima dugujemo izvjesnu budućnost građana Evropske unije.    

 

Na kraju, ponoviću da Crna Gora, članica NATO saveza, nema dilema da će i naredni prioritetni 

spoljno-politički zadatak   članstvo u EU, biti uspješno riješen. Vjerjem da će se vaša podrška 

nastaviti, da ćete prepoznati i uvažiti sve naše specifičnosti kako bi Crna Gora bila prva sljedeća 

članica Evropske unije. 

 

Zahvaljujem domaćinima na srdačnoj dobrodošlici i dobroj organizaciji zasijedanja.  

Hvala! 


